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Protokół Nr 14/12 
z posiedzenia komisji rewizyjnej w dniu 12 marca 2012r. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli radni - zgodnie z listą obecności oraz Pani Violetta Gaworczyk, 
Pani Monika Marciszyn, Pani Beata Augustyniak i Pan Janusz Szajna. 
 
Porządek spotkania: 

1. Rozliczenie organizacji pozarządowych z wykorzystania gminnych dotacji w 2011r. 
2. Rozliczenie inwestycji zmodernizowania SUW Sulistrowice, Sulistrowiczki i 

Księginice Małe. 
3. Sprawy bieżące. 

Ad. 1 
 
Przewodniczący Komisji Mirosław Rybka zaznaczył, że nasze stowarzyszenia głównie 
opierają się na dotacjach w budżecie gminy. 
Pani Violetta Gaworczyk poinformowała, że zarządzeniem Burmistrza przyjęty jest 
regulamin przyznawania dotacji przez gminę. Zaznaczyła, że po podziale kwot (przed 
podpisaniem umowy) każda organizacja zobowiązana jest do przedstawienia kosztorysu na 
kwotę, na jaką opiewa dotacja. Zaznaczyła, że Pani Kryszczuk wysyła do wszystkich 
organizacji, które zostawiły kontakt mailowy informacje o tym, gdzie w danej chwili można 
składać wnioski na dofinansowanie. 
Przewodniczący Komisji Mirosław Rybka zapytał, czy podczas szkoleń organizacje są 
informowane o tym, że mogą pozyskiwać środki na swoją działalność również  ze spadków i 
darowizn? 
Pani Violetta Gaworczyk odpowiedziała, że gmina zajmuje się tylko dotacjami, ale wie, że 
Lokalna Grupa Działania organizowała takie szkolenie dla organizacji.  
Radny Jacek Ostrowski odnosząc się do jednego zespołu powiedział, że celem nadrzędnym 
jest promowanie naszej regionalnej, ślężańskiej kultury, a tymczasem w sprawozdaniu czyta 
się o wyjazdach integracyjnych. Zaproponował, aby w przyszłości przy podziale środków 
wprowadzić kryterium „zrobienia czegoś dla gminy”. Zapytał, czym się różnią UKS od 
pozostałych klubów? 
Pani Violetta Gaworczyk odpowiedziała, że są to Uczniowskie Kluby Sportowe, które mają 
uproszczoną formę rejestracji (jedynie w starostwie). Dodała, że UKS nie mogą prowadzić 
działalności gospodarczej.  
Radny Jacek Ostrowski powiedział, wszystkie kluby mówią, że pracują z dziećmi, a tak 
naprawdę to tylko UKS działają w strukturach szkolnych. Zaznaczył, że MKS z Sobótki ma 
opłacanych trenerów przez ŚOKSiR, korzysta z Orlika i pieniądze potrzebne są im jedynie na 
wyjazdy i sędziów, a to nie ma nic wspólnego z krzewieniem kultury fizycznej.  Dodał, że 
przy UKS mamy gwarancję, że dzieci naprawdę są zaangażowane w sport. Przypomniał, że 
kiedyś Komisja Spraw Obywatelskich złożyła wniosek o „chipowanie psów” (koszt 
oszacowany przez dr Ząbka 25 tys.), a tymczasem planujemy 20 tys. na Stowarzyszenia Azyl 
do którego odwozimy bezpańskie psy. Dodał, że dzięki chipom można byłoby również 
uregulować sprawy podatkowe i sprawy szczepień.  
Pani Violetta Gaworczyk zaznaczyła, że nawet po założeniu chipów problem nie zniknie, 
ponieważ  zaznaczymy jedynie nasze psy. 
Pani Beata Augustyniak powiedziała, że po założeniu chipów zidentyfikujemy jedynie nasze 
psy, a gdy zostaną podrzucone psy z Wrocławia to nic to nie zmieni. Dodała, że nawet jeżeli 
pies będzie miał chip, a nie będzie z terenu naszej gminy to również będzie problem, 
ponieważ nie ma centralnego rejestru. Poinformowała, że gdy w 2010r. zbierała oferty na 



chipowanie psów to wówczas koszt oscylował w granicy 65 tys. Jeszcze raz podkreśliła, że 
nawet po założeniu chipów i tak będzie musiała zostać zabezpieczona w budżecie kwota na 
bezpańskie psy. Teraz zaplanowano 20 tys. (10 psów). Powiedziała, że należy zastanowić się 
jak można zmusić właścicieli psów do założenia chipów. 
Radny Jacek Ostrowski powiedział, że należy poradzić się w tej sprawie radcy. 
Pani Beata Augustyniak poinformowała, że teraz ustawodawca zrzuca na gminę nowe 
zadanie – dożywianie bezdomnych kotów. Dodała, że na ten cel również trzeba będzie 
zarezerwować środki w budżecie. 
Radny Jacek Ostrowski powiedział, że najwyższy czas przerzucić odpowiedzialność na 
właścicieli. Zapytał, czy ogłoszono już w tym roku konkurs dla stowarzyszeń? 
Pani Violetta Gaworczyk odpowiedziała, że jeszcze nie.  
Radny Jacek Ostrowski zapytał, co to są małe granty z pominięciem otwartego konkursu 
ofert? 
Pani Violetta Gaworczyk wyjaśniła, że nowelizacja ustawy o działalności pożytku 
publicznego wprowadziła możliwość przyznania dotacji z pominięciem otwartego konkursu. 
Zaznaczyła, że ustawa określa wymogi jakie należy spełnić. Kwota dofinansowania nie może 
przekroczyć 10 tys., a okres trwania nie może być dłuższy niż 90 dni.  
Radny Jacek Ostrowski zapytał o dotacje dla parafii? 
Pani Violetta Gaworczyk wyjaśniła, że są to środki przyznawane na podstawie ustawy o 
ochronie zabytków i uchwał rady o przyznawaniu dotacji na prace konserwatorskie i 
restauratorskie zabytków. Zaznaczyła, że środki na ten cel zabezpieczane są w budżecie, a 
wnioski w tej sprawie należy składać do końca września.  
Radny Jacek Ostrowski zapytał, czy wszystkie rzeźby są własnością gminy, a jeżeli tak to 
czy ostatnio wydawano na nie jakieś środki? 
Pani Violetta Gaworczyk odpowiedziała, że tak, ale z dotacji nie przeznaczano na nie 
żadnych środków.  
 
Radni dokonali analizy dokumentacji złożonej przez organizacje w celu rozliczenia dotacji. 
 
Radny Jacek Ostrowski zapytał, czy są kryteria podziału środków? 
Pani Violetta Gaworczyk odpowiedziała, że nie. Zaznaczyła, że bardzo długo dyskutowano 
na ten temat. Dodała, że powołana jest rada sportu, która zobowiązała się do przedstawienia 
takich kryteriów, ale nigdy do tego nie doszło pomimo spotkania w tej sprawie.  
Radny Jacek Ostrowski powiedział, że stowarzyszenia biorą od nas pieniądze, a jeżdżą do 
innych gmin i tam organizują większość imprez. Dodał, że należy zastanowić się, co oni robią 
dla Sobótki.  
Przewodniczący Komisji Mirosław Rybka powiedział, że wyjeżdżając promujemy naszą 
gminę na zewnątrz. 
Radny Jacek Ostrowski jeszcze raz podkreślił, że podstawowym kryterium przyznawania 
dotacji powinna być działalność na rzecz naszej gminy.  
Pani Violetta Gaworczyk powiedziała, że organizacje mają obowiązek wykonać zestawienie 
faktur i rachunków, ale nie mają obowiązku zostawiania czy kserowania rachunków. 
 
Ad. 2 
Radny Jacek Ostrowski zapytał co kryje się pod pozycją „promocja” przy modernizacji 
SUW? 
Pan Janusz Szajna odpowiedział, że poprosi księgowość o odszukanie tych faktur., 
Zaznaczył, że inwestycja ta była kontrolowana przez NIK. Przedstawiając radnym fakturę 
powiedział, że środki na promocję obejmowały zakup tablicy informacyjnej (wymóg). 
Poinformował, że jeżeli chodzi o kanalizację to w planach mamy Garncarsko. Zaznaczył, że 
mamy również projekt na koniec Sobótki Zachodniej (Osiedle Robotnicze, ul.Torowa), a 
ZWiK wykonuje projekt dla Mirosławice (z wykorzystaniem kolektora po firmie Paola). 
Podkreślił, że nie ma takiej możliwości, aby ktoś nie podpiął się do kanalizacji w momencie, 



kiedy jest ona już wykonana. Dodał, że w takich przypadkach wysyłane są nakazy i 
wyciągane są sankcje. 
 
Radni zapoznali się z protokołem pokontrolnym NIK oraz z wystąpieniami pokontrolnymi.  
 
Pan Janusz Szajna poinformował, że musimy wybudować jeszcze około 120 km sieci, aby 
cała gmina została skanalizowana ( koszt ponad 40 mln.) 
 
Radny Jacek Ostrowski złożył wniosek, aby przy przydzielaniu środków dla stowarzyszeń 
brano pod uwagę ilość imprez organizowanych dla gminy. Dodał, że to powinno być 
podstawowe kryterium.  
Przewodniczący Komisji Mirosław Rybka powiedział, że jego zdaniem nie można narzucać 
stowarzyszeniom tego, że nie mogą wyjeżdżać.  
Radny Jacek Ostrowski zaznaczył, że muszą w tym zostać zachowane proporcje, aby nie 
okazało się, że gmina finansuje imprezy, a 2 z nich są w Sobótce, a 5 poza gminą. Powiedział, 
że bardzo podobała mu się organizacja pikniku w Przemiłowie przez Stowarzyszenie 
Ślężański Krąg. Powiedział, że działalność klubów sportowych nie powinna się ograniczać 
jedynie do rozgrywek, ale powinna skupiać się również na sporcie i rekreacji rodzinnym. 
 
Komisja złożyła wniosek, aby przy podziale środków położono większy akcent na 
stowarzyszenia, które organizują imprezy kulturalne dla mieszkańców naszej gminy i kluby 
skupiające się na sporcie rodzinnym i rekreacji. 
 
 
 
Protokołowała: Przewodniczący Komisji 
Agata Rekść        Mirosław Rybka 
 
 


